



XA9949842

20 January 1999

INTERNATIONAL ATOMIC ENERGY AGENCY **IAEA-PR 99/1**

WAGRAMERSTRASSE 5, P.O. BOX 100, A-1400 VIENNA, AUSTRIA,  
TELEPHONE: 43 1 2060 21270/21275, TELEX: 1-12645,  
CABLE: INATOM VIENNA, TELEFAX: 43 1 2060 29610

**FOR IMMEDIATE RELEASE**

**PRESS RELEASE** FOR USE OF INFORMATION MEDIA • NOT AN OFFICIAL RECORD

## **IAEA PROGRAMME OF SCIENTIFIC MEETINGS FOR 1999**

**Seven scientific conferences and symposia will be convened by the International Atomic Energy Agency (IAEA) in 1999.**

### **Conferences and Symposia**

- 1. International Symposium on Isotope Techniques in Water Resources Development and Management** Vienna, Austria  
**10-14 May**
- 2. International Symposium on MOX Fuel Cycle Technologies for Medium and Long-Term Deployment: Experience, Advances, Trends** Vienna, Austria  
**17-21 May**
- 3. International Conference on the Strengthening of Nuclear Safety in Eastern Europe** Vienna, Austria  
**14-18 June**
- 4. International Symposium on Technologies for the Management of Radioactive Waste from Nuclear Power Plants and Back-end Nuclear Fuel Cycle Activities** Taejon, Rep. of Korea  
**30 August - 3 September**
- 5. International Symposium on Research Reactor Utilization, Safety and Management** Lisbon, Portugal  
**6-12 September**
- 6. International Conference on Irradiation to Ensure Safety and Quality of Food** Turkey  
**19-22 October**
- 7. International Symposium on Radiological Assessment and Rehabilitation of Areas with Residual Radioactivity** November

**In addition, there will be four scientific seminars:**

- |   |  |
|---|--|
| <b>1. Seminar on Therapeutic Applications of Radiopharmaceuticals</b>   | <b>Hyderabad, India<br/>18-22 January</b>    |
| <b>2. Seminar on Year 2000 (Y2K) Issues as it Affects Nuclear Safeguards and Physical Protection</b>  | <b>Vienna, Austria<br/>1-5 February</b>      |
| <b>3. Seminar on Mutation Techniques and Molecular Genetics for Tropical and Subtropical Plant Improvement in Asia and the Pacific Region</b> | <b>Manila, Philippines<br/>11-15 October</b> |
| <b>4. Seminar on Strengthened International Safeguards: the Record to Date</b>  | <b>Vienna, Austria<br/>18-22 October</b>     |

**Detailed Information may be obtained from the appropriate national authorities in Member States, such as the Ministry of Foreign Affairs and the National Atomic Energy Commission, or by writing directly to the International Atomic Energy Agency, P.O.Box 100, Vienna International Centre, A-1400 Vienna, Austria.  
E-Mail: [Official.Mail@iaea.org](mailto:Official.Mail@iaea.org).**

**Participants are designated either by the Government of a Member State of the IAEA or the co sponsoring organization, or by an international organization invited to participate. If individuals wish to attend, they are admitted only as observers. All meetings are open to the press.**

**Major IAEA meetings usually result in the publication of summary outcomes, key issues papers and/or proceedings. Requests for publications should be sent directly to the Division of Publications, IAEA, Vienna, or can be obtained from the designated sales agents in Member States (list available on request).**

*For further information please contact:  
International Atomic Energy Agency  
Division of Public Information  
Telephone: (+43 1) 2600-21275  
Fax: (+43 1) 2600-29610*



AGENCE INTERNATIONALE DE L'ENERGIE ATOMIQUE  
WAGRAMERSTRASSE 5, P.O. BOX 100, A-1400 VIENNE, AUTRICHE,  
TELEPHONE: 43 1 2060 21270/21275, TELEX: 1-12545, ADRESSE  
TELEGRAPHIQUE: INATOM VIENNE, TELEFAX: 43 1 2060 29610

20 janvier 1999

PR 99/1

POUR PUBLICATION IMMEDIATE

---

COMMUNIQUE DE PRESSE A L'USAGE DES ORGANES D'INFORMATION. N'EST PAS UN DOCUMENT OFFICIEL.

## PROGRAMME DES REUNIONS SCIENTIFIQUES DE L'AIEA POUR 1999

L'Agence internationale de l'énergie atomique (AIEA) organisera sept conférences et colloques scientifiques en 1999.

### Conférences et colloques

1. Colloque international sur l'application des techniques isotopiques à la mise en valeur et à la gestion des ressources en eau  
Vienna (Autriche)  
10-14 mai
2. Colloque international sur les techniques du cycle du combustible MOX pouvant être mises en oeuvre à moyen et à long terme :  
Expérience, progrès et tendances  
Vienna (Autriche)  
17-21 mai
3. Conférence internationale sur le renforcement de la sûreté nucléaire en Europe orientale  
Vienna (Autriche)  
14-18 juin
4. Colloque international sur les techniques de gestion des déchets radioactifs provenant des centrales nucléaires et des activités de la partie terminale du cycle du combustible nucléaire  
Taejon (République de Corée)  
30 août - 3 septembre
5. Colloque international sur l'utilisation, la sûreté et la gestion des réacteurs de recherche  
Lisbonne (Portugal)  
6-12 septembre
6. Conférence internationale sur l'emploi de l'irradiation pour garantir la salubrité et la qualité des aliments  
Turquie  
19-22 octobre
7. Colloque international sur l'évaluation radiologique et la remise en état de zones ayant une radioactivité résiduelle  
Novembre

.../...

En outre, quatre séminaires scientifiques seront organisés :

- |    |  |   |
|----|--|---|
| 1. | Séminaire sur les applications thérapeutiques des radiopharmaceutiques   | Hyderabad (Inde)<br>18-22 janvier               |
| 2. | Séminaire sur les incidences de la bogue de l'an 2000 dans les domaines des garanties et de la protection physique des matières nucléaires                                       | Vienne (Autriche)<br>1 <sup>er</sup> -5 février |
| 3. | Séminaire sur le recours aux techniques de mutagenèse et à la génétique moléculaire pour l'amélioration des plantes tropicales et subtropicales dans la région Asie et Pacifique | Manille (Philippines)<br>11-15 octobre          |
| 4. | Séminaire sur les garanties internationales renforcées : Bilan   | Vienne (Autriche)<br>18-22 octobre              |

On pourra obtenir des renseignements détaillés auprès des autorités compétentes des Etats Membres, par exemple du Ministère des affaires étrangères et de la Commission nationale de l'énergie atomique, ou en écrivant directement à l'Agence internationale de l'énergie atomique, B.P. 100, Centre international de Vienne, A-1400 Vienne (Autriche). Mél. : [Official.Mail@iaea.org](mailto:Official.Mail@iaea.org).

Les participants sont désignés soit par le Gouvernement d'un Etat Membre de l'Agence ou d'une autre organisation invitante, soit par une organisation internationale invitée à participer à la réunion. Les particuliers qui souhaitent assister aux réunions ne peuvent être admis qu'en qualité d'observateurs. Toutes les réunions sont ouvertes à la presse.

A l'issue des grandes réunions qu'elle organise, l'AIEA publie habituellement des résumés des résultats, des mémoires sur les principales questions traitées et/ou des comptes rendus. On peut se procurer les publications de l'Agence en écrivant directement à la Division des publications de l'AIEA, à Vienne, ou en s'adressant aux dépositaires agréés dans les Etats Membres (liste disponible sur demande).

*Pour tout renseignement supplémentaire, s'adresser à :*  
*Agence internationale de l'énergie atomique*  
*Division de l'information*  
*Téléphone : (+43 1) 2600-21275*  
*Télécopie : (+43 1) 2600-29610*